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Rada Gminy Ostróda 
Sesja Rady Gminy 

Protokół nr XIX/2025 
z obrad XIX Sesji Rady Gminy Ostróda,  

w kadencji 2024-2029 z dnia 23 maja 2025 r. godz. 1300 
w sali 401 Urzędu Gminy Ostróda 

Dnia 23 maja 2025 r. o godz. 1300 odbyła się XIX Sesja Rady Gminy Ostróda w kadencji 2024-
2029. 
Obecnych na sesji było 13 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, nieobecni radni Krzysztof Wroński, Wioletta Czossek. 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar otworzył obrady XIX Sesji Rady Gminy Ostróda. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych co stanowi quorum przy którym Rada Gminy 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Pan Marek Husar Przewodniczący Rady odczytał klauzulę w sprawie ochrony osób fizycznych 
w związku z przetwarzaniem danych osobowych tak zwanym RODO. 

Następnie powitał obecnych na sesji: Zastępcę Wójta Gminy Ostróda Grzegorza Kastrau, 
Skarbnik Gminy Ostróda Annę Płecha, Mecenas Katarzynę Borowską, radnych, sołtysów 
oraz przybyłych gości. 
 
Przewodniczący Rady powołał na Sekretarza obrad Wiceprzewodnicząca Rady Barbarę 
Stabińska, która na powyższe wyraziła zgodę. 
 

Przewodniczący Rady złożył wniosek formalny o nieczytanie podstaw prawnych w 
projektach uchwał. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o nieczytanie podstaw prawnych w przygotowanych projektach uchwał.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
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Przewodniczący Rady nawiązując do otrzymanego przez radnych porządku obrad zapytał, czy 
ktoś chciałby zgłosić zmiany do porządku obrad? 

Zastępca Wójta Gminy Ostróda Pan Grzegorz Kastrau złożył wniosek w sprawie 
przeniesienia punktu 9 porządku obrad w brzmieniu "Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej na prowadzenie działalności w zakresie tymczasowego 
składania i utylizacji zwłok zwierzęcych." i wprowadzenie w/w projektu po punkcie 3 jako 
punkt 4 porządku obrad. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek Zastępcy Wójta Gminy Ostróda o zmianę porządku obrad XIX Sesji Rady Gminy 
Ostróda w sprawie przeniesienia punktu 9 porządku obrad w brzmieniu "Podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na prowadzenie działalności w zakresie 
tymczasowego składania i utylizacji zwłok zwierzęcych." i wprowadzenie w/w projektu po 
punkcie 3 jako punkt 4 porządku obrad..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zgłoszony wniosek. 

 
Ad.2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII i XVIII Sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad XVII był wyłożony do wglądu. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XVII Sesji Rady Gminy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół Nr XVII z obrad Sesji. 
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Następnie Przewodniczący Rady Marek Husar poinformował, że protokół z obrad XVIII był 
wyłożony do wglądu. Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XVIII Sesji Rady Gminy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół Nr XVIII z obrad Sesji. 

Ad.3.  

Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami, przedstawił Zastępca Wójta Gminy 
Ostróda Grzegorz Kastrau, zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. 
 
Ad.4.  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na prowadzenie 
działalności w zakresie tymczasowego składania i utylizacji zwłok zwierzęcych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Andrzej Bartnicki skierował zapytanie do Skarbnika Gminy Anny Płecha jakie są 
zabezpieczone środki na pokrycie dotacji i w jakim są ujęte paragrafie i rozdziale. 

Pani Anna Płecha Skarbnik Gminy poinformowała, że dotacja ujęta jest w uchwale 
budżetowej w rozdziale 995, § 2650 dotacja przedmiotowa z budżetu dla samorządowego 
zakładu budżetowego. 
 
Radny Andrzej Bartnicki zapytał czy najpierw nie powinny być uchwalone pieniądze, żeby 
przekazać dotacje, bo w tej chwili, jeżeli zmiany w budżecie nie uzyskają większości rady to 
jak to będzie wtedy wyglądało. 
 
Pani Skarbnik Anna Płecha: „To jest dotacja przedmiotowa i najpierw trzeba ustalić stawkę, 
żeby można było zatwierdzić zmiany w budżecie”. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na prowadzenie 
działalności w zakresie tymczasowego składania i utylizacji zwłok zwierzęcych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/136/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na prowadzenie działalności w zakresie 
tymczasowego składowania i utylizacji zwłok zwierzęcych 
 
Ad.5.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2025 – 2039. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2025 – 2039.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/137/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na lata 2025 – 2039. 
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Ad.6.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2025 rok. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zdjęcie środków na bieżące utrzymanie budynku 
wielorodzinnego komunalnego w Tyrowie autopoprawką. Kwota na bieżące utrzymanie to 25 
tyś zł. 
 
Mecenas Katarzyna Borowska poinformowała, że w przypadku autopoprawki może ją zgłosić 
tylko projektodawca uchwały w tym przypadku Wójt, któremu zgodnie z uchwałą przysługuje 
wyłączne prawo dokonywania propozycji zmian w budżecie gminy. 
 
Przewodniczący Rady: „Rozumiem. w takim razie będąc w tym punkcie ja mam tylko taką 
prośbę, żeby przedstawione materiały, które są przedstawione na komisjach były czytelniej 
przedstawiane i nie były wprowadzone albo omawiane na chwilę przed sesją co ułatwi nam 
zapoznanie przemyślenia i głosowanie z wiedzą na temat danej uchwały” 
 
Skarbnik Pani Anna Płecha: „Nie rozumiem, gdzie jest problem. Wszystkie zmiany 
omówiliśmy wczoraj.” 
 
 Przewodniczący Rady: „No tak tylko że one tak były nie do końca omówione.” 
 
 Skarbnik Pani Anna Płecha: „Trzy godziny to chyba omówiliśmy?” 
 
 Przewodniczący Rady: „No powiedzmy, że omówiliśmy natomiast też chcieliśmy, żeby 
przyszli pracownicy merytoryczni, na których wójt nie wyraził zgody.” 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Panu Andrzejowi Bartnickiemu. 
 
Radny Andrzej Bartnicki zapytał Panią Mecenas Katarzynę Borowską na jakiej podstawie 
Zastępca Wójta Pan Grzegorz Kastrau dokonał zmian w porządku obrad, skoro inni muszą 
otrzymać zgodę Wójta Gminy.  
 
 Mecenas Pani Katarzyna Borowska: „Proszę państwa, jeżeli chodzi o porządek obrad w 
Tym zakresie pan wójt zastępca wójta działa z upoważnienia. Natomiast jeżeli chodzi o 
projekt budżetu tam co wielokrotnie podkreśliło RIO upoważnienie nie działa więc te 
czynności musi wykonywać osobiście pan wójt i tu już wielokrotnie taka kwestia była 
poruszana nie było to możliwe.” 
 
Radny Pan Andrzej Bartnicki poprosił o przeczytanie jakie będą zmiany i czego one dotyczą.  
 
Zastępca Wójta Gminy Ostróda Pan Grzegorz Kastrau: „w odniesieniu do środków projektu 
uchwały w zakresie, którym znajdują się środki 25 000 na bieżące utrzymanie budynku 
wielorodzinnego komunalnego w Tyrowie to chciałbym powiedzieć, że ten budynek powstał 
po zmianie sposobu użytkowania. Był to kiedyś budynek przystosowany na prowadzenie 
działalności gospodarczej. W tamtym czasie firma zewnętrzna która miała podpisaną umowę 
dzierżawy w pewnym momencie zrezygnowała z eksploatacji budynku w związku z 
powyższym wójt przeprowadzał kilkakrotnie procedurę sprzedaży tego budynku, żeby nie 
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stał, bo taki budynek, który już w tamtym czasie był dosyć mocno zdewastowany 
powodowało, że kolejne lata i brak możliwości sprzedaży i wyłonienia takiego 
zainteresowanego który zapłaci tak jak powinien zapłacić to wiązało się z utratą dalszej 
wartości tego budynku. W związku z tym, że takiego beneficjenta nie było w naszej 
przestrzeni publicznej powstał pomysł jedyny w swoim rodzaju ani wcześniej, ani później nie 
było projektu, który dawał możliwości zmiany sposobu użytkowania z dofinansowania 
zewnętrznego z banku gospodarstwa krajowego na możliwość budowy budynków o 
charakterze komunalnym i socjalnym. Takie mieszkania są zadaniem własnym gminy. W 
związku z tym, że jest bardzo wiele podań a tych lokali jest zdecydowanie mniej chcieliśmy 
uchronić się w przyszłości przed takimi sytuacjami, które w ramach spraw i wyroków czy 
decyzji sądowych jesteśmy zobowiązani do wykonania nakazu sądowego, decyzji, czyli 
zorganizowania mieszkania komunalnego czy też socjalnego. W związku z powyższym ani 
wcześniej ani później nie było takiego projektu ten projekt powstał ta edycja powstała na 
zmianę sposobu użytkowania w bardzo szybkim czasie to lat temu kilka i mieliśmy bardzo 
krótki czas na to żeby sporządzić właściwą dokumentację, kosztorysy i w związku z tym że 
ten czas był bardzo mały żeby w odpowiednim czasie i miejscu złożyć wniosek o 
dofinansowanie w ramach banku gospodarstwa krajowego na pewno pewne rzeczy umknęły 
w tamtym etapie, a pewne rzeczy w ogóle nie były kwalifikowalne w związku z tym 
wykonaliśmy zmianę sposobu użytkowania na miarę naszych możliwości i sił. W związku z 
powyższym dzisiaj jest 19 lokali mieszkalnych a dzisiaj obecnie kiedy już jest już 
wyznaczony przez wójta administrator z urzędu gminy Ostróda wiadomo że w tym momencie 
jest potrzeba na przykład skrzynek pocztowych, jakiś tam innych rzeczy w tamtym czasie to 
mogło być niekwalifikowalne w ramach tego projektu, tego konkursu on już wcześniej i 
później nie pojawił w związku z tym wnioskowana ta kwota 25 000 w mojej ocenie to są te 
bieżące utrzymanie budynku żeby doposażyć i zwiększyć jak gdyby komfort osób które 
korzystają z naszych mieszkań komunalnych. Ale to i tak jest oczywiście kropla w morzu 
potrzeb nie w odniesieniu tego budynku, ale w odniesieniu do potrzeb, które są wykazywane 
przez naszych mieszkańców w zakresie mieszkań komunalnych i socjalnych jako zadanie 
własne. Dziękuję bardzo.” 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Pani Barbarze Stabińskiej.  
 
Radna Pani Barbara Stabińska prosiła o wyjaśnienie kwoty 25 tys. przeznaczonej na Dzień 
Ziemniaka, ponadto zapytała czy gmina podpisała umowę z darczyńcą, czy też 
stowarzyszeniem i czy gmina jest zobligowana do wkładu własnego. 
 
Skarbnik Pani Anna Płecha odpowiedziała, że żadna umowa nie jest jeszcze podpisana, taki 
kosztorys został sporządzony przez promocje gminy 50 tys. z czego 25 tys. gmina otrzymuje 
od samorządu województwa warmińsko-mazurskiego..  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bartnickiemu 
 
Radny Andrzej Bartnicki „Jeszcze wracam do tego wydatku, o którym pan wójt zechciał 
wspomnieć. Ja po prostu nie rozumiem tych dodatkowych kosztów, bo na jednej sesji też 
dokładaliśmy pieniążki na wiatę, teraz wczoraj usłyszeliśmy, że skrzynki na listy i tak dalej. 
Otrzymaliśmy pieniądze z projektu, mieliśmy inspektora zewnętrznego, który nadzorował to 
nie za małe środki i wydaje mi się, że jeżeli budynek kosztował ponad 4 miliony to powinien 
zawierać już wszystkie elementy, które powinien spełniać, bo tak powiem kłóci się to z moim 
sumieniem, moi mieszkańcy walczą z brudną wodą, z dziurami w drodze, a my kupujemy 
zabezpieczamy środki na skrzynki na listy. Zdumiony jestem, że za chwilę wyjdzie jakiś 
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dodatkowy problem, że nie ma czegoś tam w budynku komunalnym i też to będzie po naszej 
stronie. Nie wiem, gdzie czy gdzieś został popełniony błąd. Może tak jak pan powiedział nie 
było tego błędu tylko te koszty się nie kwalifikowały, ale uważam, że powinniśmy 
podchodzić do tematu jednoznacznie, czyli wyliczyć koszty zrobić ten budynek od a do z 
żeby później nie było takich dodatkowych sytuacji, że się okazuje, że mieszkańcy nie mają 
wiaty, teraz nie mają skrzynek na listy, nie mają numerów na drzwiach, czy takich rzeczy.” 
 
Przewodniczący udzielił głodu Zastępcy Wójta Panu Grzegorzowi Kastrau. 
 
Zastępca Wójta Grzegorz Kastrau poinformował, że wiata to nie jest wiata rekreacyjna tylko 
wiata śmietnikowa i jest to zasób, który był niekwalifikowany. Dodając, że kwota, która jest 
w projekcie uchwały jest już kwotą ostateczną i nic nie powinno się zmienić. Dalej: „Jeśli 
chodzi o kwestię brudnej wody, która występuje, Zakład Obsługi Komunalnej też sygnalizuje 
następuje dynamiczna rozbudowa infrastruktury sieci kanalizacji sanitarnej, wodociągowej. 
W związku z nawałem różnych inwestycji zabudowy wielorodzinnej i jednorodzinnej w 
ramach polsko-szwajcarskiego projektu, złożyliśmy również do tego projektu w partnerstwie 
z miastem Ostróda jako ten partner strategiczny gmina Ostróda jako ten w ramach obszaru 
funkcjonalnego również na wykonanie oczywiście stacji uzdatniania wody na 5,5 miliona w  
obrębie Górka żeby ta woda i ciśnienie tej wody, jakość tej wody jeszcze była lepsza.” 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2025 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/138/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie zmian 
budżetu Gminy Ostróda na 2025 r. 
 
Ad.7.  
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Przewodniczący Rady Marek Husar poinformował, że po konsultacji ze swoim mecenasem 
dla dobra sprawy, która jest skierowana do sądu nie będzie się na ten temat wypowiadać.  
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, 
Łukasz Wolf 
PRZECIW (6) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Grzegorz Furtak, Marcin Jabłonowski, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek 
BRAK GŁOSU (1) 
Marek Husar 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy nie podjęła uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
Ad.8.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/131/2025 Rady Gminy Ostróda z 
dnia 26 marca 2025 r. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/131/2025 Rady Gminy Ostróda z 
dnia 26 marca 2025 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Kinga Balcerzak, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Mariusz Ignatjuk, Marcin 
Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Andrzej Bartnicki, Marek Husar, Barbara Stabińska 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę 
Uchwała Nr XIX/139/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XVII/131/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 26 marca 2025 r. 
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Ad.9.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów korzystania z 
boisk sportowych należących do Gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów korzystania z 
boisk sportowych należących do Gminy Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Łukasz Wolf 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Grzegorz Furtak, Marek Husar, Barbara Stabińska, 
Dariusz Szymanek 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę 
Uchwała Nr XIX/140/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 zmieniająca 
uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów korzystania z boisk sportowych 
należących do Gminy Ostróda 
 
 
Ad.10.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diety przysługującej sołtysom sołectw Gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Mariusz Ignatjuk poprosił o wyłączenie z głosowania, ponieważ jest sołtysem.  
 
Radny Marcin Jabłonowski również poprosił o wyłączenie z głosowania, ponieważ pełni 
funkcję sołtysa.  
 
Przewodniczący Rady podziękował Radnej Barbarze Stabińskiej, podkreślił, że jest to 
głównie jej inicjatywa, do której przekonała innych radnych i dodał, że jego zdaniem sołtysi 
wykonują najwięcej pracy i że taka wysokość podwyżki może dużo nie zmieni, ale zawsze 
pomoże w wykonywaniu tej funkcji.  
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Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Barbarze Stabińskiej. 
 
Radna Barbara Stabińska poinformowała, że nie będzie to wielka kwota, ale sołtysi nie mogą 
być pominięci, kiedy podwyżki dostali też radni i pracownicy administracyjni urzędu gminy. 
Radna Barbara Stabińska poinformowała, że niekoniecznie zgadza się z tą kwotą, ale sytuacja 
finansowa w urzędzie gminy zmusiła radnych do takiej kwoty.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Zastępcy Wójta Gminy Ostróda Panu Grzegorzowi 
Kastrau.  
 
Zastępca Wójta Gminy Ostróda poinformował, że Radni wyrażają ogromną chęć i aprobatę 
do pracy sołtysów i sołtysek na terenie gminy. Pan Grzegorz Kastrau podziękował sołtysom 
w imieniu całego samorządu za współpracę.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Sołtysce Turznicy Pani Grażynie Ostas. 
 
Pani Grażyna Ostas sołtys sołectwa Turznica podziękowała Radnej Barbarze Stabińskiej za 
troskę zaznaczając, że przez ostanie osiemnaście i pół roku to ona wnioskowała jako sołtys o 
podniesienie diety. Ponadto dodała, że według niej to nie tylko Radna Barbara Stabińska jest 
pomysłodawcą tej inicjatywy. Pani Grażyna Ostas podziękowała i poprosiła o konkretniejszą 
pamięć, ponieważ sołtysi na to zasługują.  
 
Radna Pani Barbara Stabińska: „Pani sołtys jak wygram w totolotka to na pewno wszystkim 
sołtysom dam z własnej kieszeni, obiecuję to dzisiaj.” 
 
Sołtys Pani Grażyna Ostas: „A to proszę grać. Ja nie gram na loterii ani w totolotka, ja po 
prostu realnie patrzę na pracę sołtysów, starania o ich wynagrodzenie i przez 18 i pół roku ja 
dbałam. Ale gratuluję, że Pani sobie przypomniała w tym roku. Dziękuję.” 
 
Radna Pani Barbara Stabińska: „Zaczynaliśmy razem więc jesteśmy 18 i pół roku razem w 
tym samorządzie.” 
 
Sołtys Pani Grażyna Ostas: „Powiedziałam co miałam do powiedzenia.” 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Witoldowi Bojar 
 
Radny Pan Witold Bojar poinformował, że również był sołtysem i sołtysi przez ostatnie lata 
zostali docenieni dlatego, że będą mieli dodatek do emerytury. Według Radnego jest to ważna 
rzecz.  
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diety przysługującej sołtysom sołectw Gminy Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
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Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz 
Wolf 
BRAK GŁOSU (2) 
Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/141/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diety przysługującej 
sołtysom sołectw Gminy Ostróda 
 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla dz. ew. Nr 205 położonej w obrębie Lubajny, gmina 
Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla dz. ew. Nr 205 położonej w obrębie Lubajny, gmina 
Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Marek Husar, Marcin Jabłonowski, 
Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Kinga Balcerzak, Grzegorz Furtak, Mariusz Ignatjuk, Barbara Stabińska 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę 
Uchwała Nr XIX/142/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla dz. ew. Nr 205 położonej w obrębie Lubajny, gmina Ostróda. 
 
Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki nr 274/16, położonej w obrębie Zwierzewo, gmina Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
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Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny o przeczytanie paragrafu pierwszego, 
dwudziestego piątego i dwudziestego szóstego z projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że głosowanie odbędzie się poprzez podniesienie ręki. 
Wniosek został jednogłośnie przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady odczytał wnioskowane zapisy projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki nr 274/16, położonej w obrębie Zwierzewo, gmina Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz 
Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara Stabińska, 
Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kinga Balcerzak 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę 
Uchwała Nr XIX/143/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 274/16, 
położonej w obrębie Zwierzewo, gmina Ostróda. 
 
 
Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla bezdomnych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla bezdomnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
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Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/144/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia będących schroniskami dla bezdomnych 
 
Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych na potrzeby transportu. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych na potrzeby transportu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/145/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na potrzeby 
transportu 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/146/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda 
 
Ad.16. 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę.  
Uchwała Nr XIX/147/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Ostróda 
 
Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  
 
Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Marek 
Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, Barbara 
Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (2) 
Wioletta Czossek, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/148/2025 Rady Gminy Ostróda z dnia 23 maja 2025 w sprawie 
rozpatrzenia petycji 
 
Ad.18.  
Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
 
Sołtys Sołectwa Reszki Władysław Wysocki zapytał, czy byłaby możliwość zrobienia przez 
Rudno worków na odzież, żeby każdy mógł taki worek wystawić do zabrania. Ponieważ 
pojemniki do tego przeznaczone zostały zabrane. Sołtys nadmienił, że jest bardzo duże 
zainteresowanie tym tematem wśród mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Tomaszowi Klimeckiemu.  
 
Radny Tomasz Klimecki poinformował, że Zakład w Rudnie nie świadczy usług odbioru od 
mieszkańców, także nie ma możliwości, aby gmina odbierała odzież od mieszkańców. Radny 
nadmienił, że warto byłoby porozmawiać z prowadzącym gospodarkę odpadami, czyli 
związkiem gmin „Czyste Środowisko”, ponieważ takie akcje w niektórych gminach 
członkowskich się odbywają. Dodał, że większości są to miasta, ponieważ w miastach łatwiej 
jest zrobić taką zbiórkę. Radny Tomasz Klimecki poinformował, że jest możliwość 
przywiezienia ubrań do Zakładu w Rudnie bez dodatkowej opłaty, tylko trzeba samemu 
dostarczyć.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że na chwile obecną samemu trzeba dostarczyć ubrania.  
 
Sołtys: „Nie można było jakieś worki razem ze śmieciami czy zmieszanymi czy z jakimiś 
innymi?”. 
 
Radny Tomasz Klimecki: poinformował, że związek organizuje przetargi na odbiór odpadów 
i w tej chwili te przetargi są w trakcie trwania i nie jest, łatwo dokonać teraz zmian. Dodając, 
że przy następnych przetargach powinno być to uwzględnione. Radny nadmienił że to nie jest 
tylko problem gminy Ostróda jednocześnie zaznaczający że powinno się to  odbywać, tak jak 
jest ze zbiórką  gabarytów i zużytego sprzętu. Następnie dodał: „Wydaje mi się, że to jest 
wystarczające, bo wzrost odzieży, która pojawiła się po 1 stycznia 2025 jest niesamowicie 
wielka, to co zbieraliśmy w tamtym roku w tej chwili jest już wzrost prawie 500-600%. 
Natomiast też trzeba mieć na uwadze, że wiele tej odzieży jest naprawdę w bardzo dobrym 
stanie i to po prostu wydaje mi się, że też nie powinno to trafiać. Tylko rozumiem też, że nie 
ma możliwości, żeby to zagospodarować w inny sposób, żeby ktoś jeszcze z tego skorzystał.” 
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Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Barbarze Stabińskiej. 
 
Radna Barbara Stabińska: „Korzystając z okazji, że nas dzisiaj jest tak dużo chciałam 
powiedzieć o bardzo ważnej rzeczy. Nie wiem czy wszyscy państwo wiecie, że została w 
Ostródzie otwarta młodzieżownia. Z tej młodzieżowni korzysta zarówno młodzież w mieście 
jak i młodzież z terenu naszej gminy. Byliśmy na takim spotkaniu, sponsorowaliśmy pewne 
rzeczy, które tam do tej młodzieżowni były potrzebne. Co ciekawego usłyszałam i na tą 
chwilę jest mi bardzo przykro, bo miasto zwróciło się do gminy o wsparcie. Ponieśli oni 
bardzo wysokie koszty. Zaznaczam, że bardzo dużo młodzieży jest z naszego terenu. Co się 
okazuje, że do tej pory w ogóle nie została wysłana żadna odpowiedź czy gmina się włączy 
czy gmina się nie włączy. Nie wiem czy ciężko jest pracownikowi merytorycznymi, i tutaj 
zwracam się do pani mecenas kto na takie pisma odpisuje, bo ja uważam, że gmina, to jest 
bardzo dobra promocja dla gminy Ostróda. Jeżeli mamy pieniądze na takie rzeczy jak golfa 
sponsorujemy czy inne, więc moglibyśmy się przyłączyć do tej wspaniałej inicjatywy, bo 
kiedy jest lato to młodzież nie potrzebuje schronienia, ale kiedy przychodzi zima, kiedy 
przychodzi jesień, kiedy są dni mgliste, więc młodzież czeka po kilka godzin. To zostało 
świetnie zagospodarowane. Ja jestem pewna w 100% popieram tą inicjatywę, bo to jest 
naprawdę dobra inicjatywa, która służy nie tylko miastu, ale także i społeczeństwu. Dziękuję 
bardzo z gminy Ostróda.” 
 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Panu Grzegorzowi Furtak. 
 
Radny Pan Grzegorz Furtak: „Pierwsza sprawa jakiś czas temu byłem w Zarządzie Dróg 
Powiatowych w Ostródzie. W mojej miejscowości wzmożony jest ruch, samochody 
ciężarowe, ciągniki bardzo szybko jeżdżą. Chcielibyśmy zamontować jakiś próg zwalniający 
czy jakieś znaki. No i po dłuższej rozmowie z panią inspektor dowiaduję się, że jakiś czas 
temu była przeprowadzona inicjatywa Zarządu Dróg Powiatowych odnośnie analizy 
bezpieczeństwa w poszczególnych gminach na terenie powiatu ostródzkiego. Do tego 
projektu przystąpiły tylko dwie gminy z tego co wiem. To była gmina Morąg i gmina Małdyty 
z tego co pani mi powiedziała i zastanawiam się, gdzie jest gmina Ostróda. Dzwoniłem po 
sołtysach i niejeden sołtys mi powiedział, że też ma takie problemy jak ja u siebie w 
miejscowości. Jeszcze tylko powiem, że taka analiza miała być prowadzona przez sołtysów, 
którzy za pośrednictwem mieszkańców, którzy mieli jakieś swoje odczucia zgłaszaliby te 
postulaty do gminy. To jest pierwsza rzecz. Nie wiem co się dzieje, że m na pewnym etapie w 
gminie te informacje po prostu zanikają w jakimś sensie i dalej po prostu nie są 
przekazywane. Druga kwestia chciałbym tu przyłączyć się do pani Basi odnośnie 
młodzieżowni. Też tam byłem kilkukrotnie i muszę powiedzieć, że jest bardzo duża liczba 
osób z gminy Ostróda. Jest to fajna przestrzeń dla dzieci, dla młodzieży, też z gminy Ostróda i 
tutaj prośba moja serdeczna, żeby naprawdę wspomóc tą młodzieżownię, bo pani która tam to 
prowadzi też ma swoje potrzeby. Powiedziała, że jest możliwość, żeby zakupić piłkarzyki. Ja 
nie mówię, żeby to była znacząca kwota, ale w jakim stopniu panie wójcie. Dziękuję bardzo.” 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu zastępcy Wójta Panu Grzegorzowi Kastrau. 
 
Zastępca Wójta Pan Grzegorz Kastrau podziękował i wyraził poparcie dla wszystkich 
radnych, że wykazują ogromne zaangażowanie na rzecz dzieci i młodzieży, ich rozwoju i 
organizacje czasu wolnego jednocześnie zaznaczając, że trzeba wyjść z założenia, że są to 
uczniowie szkół ponadpodstawowych powiatowych, gdzie jest opieka organizowana w danej 
szkole. W odniesieniu do informacji o kwestie bezpieczeństwa w ruchu drogowym na 
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drogach powiatowych wyjaśnił, że nic mu na ten temat nie wiadomo dodając: „Jeśli chodzi o 
organizację transportu o charakterze publicznym. Na prośbę wojewody starosta przekazał 
nam pismo o uzupełnienie danych i wznowieniu nowych linii komunikacyjnych o charakterze 
publicznym i to przeszło przez moje ręce i zgłosiłem akces dodatkowych trzy linie to jest 
Ostróda - Stare Jabłonki, Kątno to jest kolejna linia Ostróda Kajkowo, Cibory, Lichtajny, 
Brzydowo, Rudno, Smykowo, Ornowo, Ostróda jak również Ornowo- Tyrowo, Wirwajdy, 
Turznica, Reszki, Lipowo, Zajączki, Glaznoty, Wygoda, Klonowo, Wysoka Wieś, Pietrzwałd, 
Naprom, Smykówko, Ryńskie, Morliny, Ostróda jako ta trzecia linia. To zgłosiłem to wiem 
więc to wyjaśniam.”  
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar poinformował, żeby wspólnie jako trzy samorządy 
wspomóc młodzieżownie.  
 
Radny Pan Grzegorz Furtak odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Wójta Pana Grzegorza 
Kastrau powiedział, że analiza bezpieczeństwa to jest jedna sprawa a druga to są linie 
samochodowe czy autobusowe. Drugą rzeczą, do której Pan Radny się odniósł jest to, że nie 
są to tylko dzieci z powiatu, bo bardzo dużo dzieci, również z miejscowości Pana Radnego 
jeździ na zajęcia dodatkowe czy do akademii piłkarskiej czy na jakieś inne zajęcia. I bardzo 
dużo dzieci nie ma co z sobą zrobić. Radny Grzegorz Furtak podkreślił, że w tym momencie 
mamy bardzo dobrą komunikację. Każdy praktycznie posiada samochód, ale też nie 
wszystkich zdaniem radnego stać na taki samochód. Autobusy są o różnych godzinach i te 
dzieci muszą się gdzieś podziać a młodzieżownia to fajna przestrzeń, którą naprawdę warto 
wspomóc.  
 
Przewodniczący Rady oddał głos Zastępcy Wójta Panu Grzegorzowi Kastrau. 
 
Zastępca Wójta Grzegorz Kastrau odpowiadając radnemu podkreślił, że niczego nie neguje 
wręcz popiera inicjatywę radnego i dodał, że jest to dywagacja pewnych czynności. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie. 
 
 
Radna Barbara Stabińska zaznaczyła, że tak jak powiedziała na pisma w sprawie młodzieżowi 
powinien być jakiś odzew a okazało się, że gmina Ostróda nie zabrała głosu na ten temat i 
żadnej odpowiedzi nie było.  
 
Przewodniczący Rady przekazał głos Pani Agnieszce Włodarczyk Sołtys sołectwa Szafranki.  
 
 
Sołtys Agnieszka Włodarczyk zapytała, czy będzie jakaś uchwała w związku z linia 
autobusową w miejscowości Szafranki, ponieważ taka linia miała funkcjonować od 1 
stycznia. Poinformowała również, że mieszkańcy Szafranek już o to dopytują, ponieważ jest 
wiele osób starszych które chciałyby dojeżdżać do miasta a nie mają takiej możliwości.  
 
Przewodniczący Rady oddał głos Zastępcy Wójta Panu Grzegorzowi Kastrau. 
 
Zastępca Wójta Pan Grzegorz Kastrau poinformował, że gmina Ostróda zabezpieczyła środki 
w budżecie na uruchomienie nowej linii według harmonogramu, z którego wynika z 
osobistych rozmów zastępcy z Żeglugą Ostródzko-Elbląską, że ma być uruchomionych 5 
kursów w ciągu jednego dnia. Zastępca rozmawiał również z zarządem dróg powiatowych, 
ponieważ jest to droga powiatowa i wszystkie lokalizacje przystanków są już uchwalone 
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uchwałą Rady Powiatu, więc one formalnie mogą istnieć. Dodał: „Natomiast dlaczego jeszcze 
tego nie ma? Dlatego, że mam takie zapewnienia zarządu dróg powiatowych, że teraz na 
dniach będą robić oznakowanie poziome, gdzie będą miejsca przystankowe wtedy w trybie 
bez zbędnej zwłoki będzie można uruchomić komunikację. Pierwszy ruch jest po stronie 
właściciela drogi zarządu dróg powiatowych. 
 
Sołtys Pani Agnieszka Włodarczyk podziękowała za wyjaśnienia. 
 
Ad.19.  
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
 
Ad.20.  
Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Iwonie Czepek Stowarzyszenie Zielone Lubajny.  
 
Pani Iwona Czepek Stowarzyszenie Zielone Lubajny powiedziała: „Część państwa jest 
radnych z poprzedniej kadencji więc nas pamiętacie zapewne. Część jest nowych, jesteśmy 
tutaj z powodu procedowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości Lubajny, Nowe Siedlisko i Zwierzewo, który plan ten miał nas zabezpieczyć 
przed budową biogazowni oraz rozbudową zakładu "Łukosza". Procedowanie tego planu jest 
na ostatnim etapie. Na etapie konsultacji społecznych. Oczywiście skorzystamy z tego 
niemniej jednak chcieliśmy państwa uczulić na pewne zapisy tego projektu planu. Projekt 
planu znajduje się na stronie urzędu gminy i w żaden sposób nie uchroni nas przed dalszą 
rozbudową zakładu, a wręcz przeciwnie stanowi niezwykłe ułatwienie tej rozbudowy, a 
przecież nie o to nam chodziło i także radnym z poprzedniej kadencji. Wnioskujemy taki 
wniosek nasuwa się po analizie projektu tego planu w zakresie działek należących do 
"Łukosza". Zarówno wójt jak i radni macie narzędzia do kreowania przestrzeni w gminie w 
taki sposób, aby mieszkańcom żyło się lepiej i nam o to chodzi. Mamy tylko jedno 
oczekiwanie wobec państwa, że staniecie na wysokości zadania i przedstawiony projekt planu 
będzie zmieniony w taki sposób żebyśmy mogli normalnie żyć w swoich domach, 
miejscowościach i żebyśmy się nie obawiali kolejnych uciążliwości i nie żyli w ciągłej 
niepewności co też nowego wymyśli sobie przedsiębiorca, bo on nie ustaje w staraniach i 
wymyśla sobie nowe aktywności, nowe formy zarabiania pieniędzy nie zważając na 
mieszkańców. My jako stowarzyszenie zgłosiliśmy uwagi do przesłanego do nas przez wójta 
projektu na wstępnym etapie tego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
jednak w newralgicznych miejscach, czyli na działkach należących do "Łukosza" określonych 
w planie jako PU produkcja i usługi nie zostały one uwzględnione. W obecnym kształcie plan 
daje możliwość dalszej rozbudowy zakładu o czym tutaj troszeczkę powiem o wskaźnikach 
zabudowy i takich innych takich innych wskaźnikach, które są istotne i takie dosyć jasno to 
jasno wynika, że wskaźnik zabudowy na tym terenie daje możliwość dalszej intensywnej 
rozbudowy zakładu, bo jest ustalony na 70% maksymalnego udziału powierzchni zabudowy. 
To jest bardzo dużo, żaden z nas na naszych działkach, jeśli mieszkamy w domach nie ma 
takiego wskaźnika zabudowy, chciałabym zwrócić uwagę. Określenie minimalnej, mniej już 
się nie da, udziału powierzchni czynnej biologicznej to jest 10% całości tej tych działek, które 
posiada "Łukosz". To nawet te pasy zieleni, które są tam opisane, ta izolacja opisane to są 
takie jakby żywopłoty, on może posadzić sobie 20 cm sadzonki i też spełni to wymaganie. Nie 
ochroni nas przed niczym. Wysokość budynków określonych na terenie cały czas mówię o 
terenie "Łukosza", bo miejscowy plan obejmuje więcej działek niż tylko działki "Łukosza", 
ale te były najbardziej istotne z tego co państwo pamiętacie. Wysokość budynków dopuszcza 
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się 30 metrów. To jest dla porównania budynek czteropiętrowy ma wysokość ma wysokość 
15-16 metrów. To ja nie wiem co tam chce ten "Łukosz". Co gmina pozwoli tam wybudować. 
Bo to jest 30 metrów to jest bardzo wysoki budynek. Dla innych obiektów budowlanych, bo 
też są takie, czyli to są tymczasowe 
budynki, inne stałe lub tymczasowe budowle, mosty, budowle ziemne, tunele, drogi, sieci 
energetyczne, telekomunikacyjne, wolnostojące instalacje przemysłowe. Plan zakłada 
wysokość 50 metrów. To jest budynek 13-14 piętrowy. Jak te zapisy mają nas ochronić 
mieszkańców przed rozbudową "Łukosza"? No to jest śmieszne. Według zapisu planu przy 
jego opracowaniu wzięto pod uwagę interes publiczny i interesy prywatne jednak w 
przypadku działek należących do Łukosza wzięto pod uwagę wyłącznie interes 
przedsiębiorcy, a przecież nie o to nam chodziło. Ja mam pytanie do państwa radnych, którzy 
są z Komisji Ładu Przestrzennego Rolnictwa i Ochrony Środowiska czy państwo na etapie 
procedowania tego planu czy w ogóle czytaliście ten plan i czy wy by mieliście możliwość 
zapoznania się z naszymi uwagami, które przysłaliśmy do wójta? A wójt jak nas 
poinformował przesłał do firmy, która opracowywała, chyba bodajże firma kanon, dobrze 
pamiętam? Mogę się mylić, ale w każdym razie poinformował nas, że przesłał te nasze uwagi, 
do firmy która opracowywała ten miejscowy plan. Czy ktoś z państwa z komisji Ładu mi 
odpowie, czy widział te nasze uwagi?” 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar oddał głos Radnej Pani Barbarze Stabińskiej. 
 
 
Radna Pani Barbara Stabińska poinformowała, że nie jest w tej komisji, ale jest z państwem 
od stowarzyszenia już od poprzedniej kadencji, gdzie tak samo była cały czas i wyrażała 
swoją opinię. Pani Barbara Stabińska podkreśliła, że jej zdaniem jest to bardzo ważna sprawa 
i podkreśliła, że wszyscy powinni dołożyć wszelkich starań, żeby tacy ludzie jak „Łukosz” 
pod płaszczykiem czegoś nie zatruwali innym życia.  
 
 
Radny Pan Dominik Serafin poinformował, że zgadza się ze Stowarzyszeniem Zielone 
Lubajny jednocześnie informując, że nie może się odnieść do wysłanego pisma, ponieważ go 
nie ma i się nie zapoznał.  
 
Pani Iwona Czepek ze Stowarzyszenia Zielone Lubajny poinformowała, że przygotowała dla 
wszystkich radnych pisma, które przesłała do Wójta Gminy Ostróda z wnioskami do projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Pni Iwona Czepek rozdała  radnym 
pisma i poprosiła o oddanie głosu Pani Lidii Nowickiej.  
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar: „Dobrze. Proszę bardzo.” 
 
Pani Lidia Nowicka Stowarzyszenie Zielone Luabjny: „ chciałam tylko zwrócić uwagę, bo 
naprawdę gdzieś tam wnikliwie też trochę czytaliśmy zapisy tego projektu i analizy 
oddziaływania na środowisko i autorzy tego planu założyli sobie że tak naprawdę negatywne 
oddziaływania "Łukosza" w ogóle w planie jakiejkolwiek działalności nie będą wychodziły 
poza granicę działki, co jest absolutną bzdurą w tym przypadku, ponieważ na dzień dzisiejszy 
wszyscy państwo wiecie jakie jest oddziaływanie "Łukosza" na życie nasze i w ogóle na 
środowisko, na otoczenie. To cały czas się dzieje, to jest hałas, to jest smród, to w przypadku 
opadów deszczu są pióra, które dostają się do kanalizacji, to jest to są kawałki jakieś właśnie 
części, które są roznoszone przez ptactwo. Cały czas daje to negatywne oddziaływanie a 
autorzy planu mówią, że to wszystko będzie się zamykało w granicach działki. Więc to jest, 
dlaczego tak naprawdę nie przeprowadzono analizy oddziaływania faktycznego, tak? Przecież 
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ten zakład funkcjonuje, on działa. Czemu nie przeprowadzono faktycznie badań na temat 
oddziaływania tego zakładu? Ponadto chciałam jeszcze powiedzieć, że czujemy się troszeczkę 
zniesmaczeni i oszukani, ponieważ w trakcie procedowania planu toczy się postępowanie w 
sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy. Między innymi na działki dla Łukosza 
między innymi, na działki które w planie są przeznaczone na rolne z zakazem zabudowy. 
Natomiast te postępowanie dotyczy wydania decyzji o warunkach zabudowy na budowę 
budynku produkcyjnego jakiegoś tam pozyskiwania hydrolizatu białek z piór indyczych z 
niezbędną infrastrukturą techniczną, cokolwiek to znaczy, tak? I wiemy, że jest taka 
możliwość po stronie wójta, że skoro plan jest na tak zaawansowanym etapie już 
procedowania, gdzie jest to wyłożone do konsultacji społecznych wójt ma możliwość 
zawieszenia tego postępowania w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy. Strony 
postępowania wystąpiły z takim wnioskiem do wójta i uzyskaliśmy odmowę, że wójt nie 
zawiesi tego postępowania. Drodzy państwo chciałam podkreślić, że nawet wyroki sądu 
mówią o tym, że jeżeli plan jest na tak zaawansowanym etapie procedowania to jest to jak 
najbardziej przesłanka do tego, żeby warunków zabudowy nie wydawać, tym bardziej że jest 
to w kolizji, bo tak z tym planem, więc to jest dla nas kompletnie niezrozumiałe, dlaczego my 
otrzymaliśmy, znaczy nie my no strony postępowania, otrzymały taką odpowiedź. Więc 
uznajemy, że gdzieś kolanem próbuje się przepchnąć pewne rzeczy zanim ten plan zostanie 
uchwalony. Dziękuję bardzo.” 
 
 
Przewodniczący Rady oddzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bartnickiemu. 
 
Radny Andrzej Bartnicki: „dobrze chciałbym kilka kwestii poruszyć. Pierwsza to jest taka, że 
no myślałem, że ten temat został już załatwiony, bo pamiętam ten czas, kiedy podpisywaliśmy 
się pod projektem pod porządkiem obrad sesji nadzwyczajnej, żeby załatwić ten tą sprawę. 
Teraz wychodzi na to, że z gminy z budżetu gminy wydamy środki na plan, który nie będzie, 
że tak powiem zabezpieczał mieszkańców i całej tej idei, także będziemy musieli bardziej się 
temu przyjrzeć jakie są możliwości prawne, bo to też trzeba pamiętać, że plany przygotowują 
urbaniści na podstawie przepisów tak? I teraz na ile my będziemy mieli możliwość ingerencji 
w to, to jest jedna kwestia. Druga kwestia, nie ma pana wójta, to pana zastępcę wójta 
prosiłbym o przekazanie moich spostrzeżeń. Chciałbym się odnieść do ostatniej uroczystości 
w Starych Jabłonkach, która była przepiękna. Było wielu znamienitych gości, ale i w 
przywitaniach i w podziękowaniach zabrakło jednej osoby, która reprezentuje tą miejscowość, 
aktywnie działa na rzecz mieszkańców, ma swój realny udział w tej placówce. Chodzi mi o 
radną Barbarę Stabińską. Później na poczęstunku podchodzili do mnie, podeszła do mnie była 
radna i była zdziwiona, że nie została w żaden sposób pani Barbara wyczytana, wyróżniona. 
Przykro mi jest, że pan wójt nie był w stanie wznieść się nad wyżyny i po prostu podziękować 
za tą pracę, tak? Natomiast podziękowania były kierowane do inspektorów nadzoru do osób, 
które pewnie miały duży wkład, bardzo wartościowy wkład, ale trzeba pamiętać, że tu przy 
tym stole zapadają decyzje i późniejsze działania to jest realizacja tych decyzji. Tak ktoś 
bierze pieniążki i tak przykro się siedzi na takiej sali, gdzie pomija się osoby być może 
kontrowersyjne, być może, ale nikt chyba nie jest w stanie zarzucić jak ja tu siedzę 12 lat na 
tym krześle, że nie dba, nie walczy, nie walczyła o tą szkołę, nie walczyła o to przedszkole, 
nie brała udziału w głosowaniach, w zmianach w budżecie. Także bardzo się z tym źle czułem 
i prosiłbym, żeby takie sytuacje, może to jest po prostu 
przeoczenie, tak? Nie sądzę, że ktoś pominął to celowo, tak? Uznaję to jako przeoczenie, ale 
chciałbym to, żeby to wybrzmiało. Kolejna sprawa, którą chciałbym zwrócić się to chodzi mi 
o jakość wody w miejscowości Kajkowo. Od ostatniego czasu, myślę, że od ostatnich dwóch 
tygodni odbieramy wiele sygnałów, zdjęć dotyczących jakości naszej wody, ciśnienia. Jest to 
spowodowane wieloma czynnikami, tak? Byłem u pana dyrektora, rozmawialiśmy, po 
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wczorajszej mojej wizycie pojawił się komunikat na stronie gminy. Cieszę się, że są na 
bieżąco podejmowane działania, czyli o 21:30 zadzwonię do kierownika i służby jadą i w 
nocy przepłukują to, nie mniej oczekujemy jako mieszkańcy, że ta sytuacja zostanie 
unormowana i w końcu ktoś doprowadzi do tego, że ta woda będzie czysta, bo czysta woda to 
nie jest przywilej mieszkańców tylko po prostu obowiązek, tak? Trzeba pamiętać, że teraz 
urządzenia, które mieszkańcy posiadają to są też lodówki do których podłącza się wodę, 
korzystają też z kranów dzieci, piją tą wodę. Te zdjęcia naprawdę są bulwersujące i mam 
nadzieję, że w najbliższym czasie podejmiemy jakieś działania, które poprawią jakość naszej 
wody. A co się z tym wiąże? Dzisiaj w zmianach w budżecie przeznaczyliśmy ponad 400 000 
na zmiany planów zagospodarowania przestrzennego pozwalając na to, że będziemy dalej 
rozwijali możliwość rozwoju naszej miejscowości, ale w tym wszystkim panie wójcie brakuje 
mi drugiego toru inwestycji w infrastrukturę. W tej chwili mam sygnały, że zaczynamy mieć 
problemy z wydaniem warunków na przyłącza. Coś zaczyna kuleć. Ta sytuacja u nas w 
Kajkowie też jest może specyficzna, że Kajkowo leży dość wysoko podniesione i każde 
wzniesienie powoduje spadek ciśnienia, ale myślę że powinniśmy też zacząć inwestować w 
infrastrukturę wodno-kanalizacyjną i wiem, bo pan rozmawiałem z panem odnośnie nowego 
ujęcia wody w Kajkowie, ale to jest obręb Górka, suw który ma kosztować, chciałbym żeby 
no bo z tego co wiem to zostało to zgłoszone do funduszy szwajcarskich, ale żeby nie wiem 
czy dwutorowo czy zacząć już pracę nad projektem i realnym szukaniem środków żeby to 
szybko w jakiś sposób się zadziało. Bloki na osiedlu Widok powstają. Przyłączamy domki 
jednorodzinne. Teraz jak obserwuję standardem jest nawadnianie. W związku z tym te 
zużycia wody wzrastają. Nie pamiętam jak jestem tutaj radnym żebyśmy otwierali jakieś 
nowe studnie. Budowali jakieś nowe urządzenia, które będą dbały o to, natomiast plany 
zagospodarowania cały czas są. To też bardzo proszę o rozważenie takiej możliwości i 
podjęcie działań i zabezpieczanie środków też na tą infrastrukturę. Jak najszybciej, bo 
problem będzie naprawdę dość duży i nieunikniony. Dziękuję bardzo.” 
 
Przewodniczący Rady oddał głos Zastępcy Wójta Panu Grzegorzowi Kastrau. 
 
Zastępca Wójta Pan Grzegorz Kastrau podziękował Stowarzyszeniu Zielone Lubajny za 
wystąpienie. Pan Grzegorz Kastrau poprosił również kierownika referatu, żeby był obecny na 
sesji, bo to jest istotne. Następnie dodał: „Z tego co wiem konsultacje są chyba do 23 czerwca 
więc całe szczęście, że dzisiaj rozpoczynają się te chyba konsultacje przez okres jednego 
miesiąca. Jest jakaś również możliwość pracy merytorycznej jako partnerów mieszkańców 
Lubajn.” W odniesieniu do kwestii jakości wody i pewnej strategii inwestycyjnej na poziomie 
kanalizacji sanitarnej i wodociągowej Pan Grzegorz Kastrau poinformował: „to od tego roku 
muszę powiedzieć, że jest bardzo mało środków alokacji zewnętrznych nawet w ramach 
funduszy europejskich Warmii i Mazur jeżeli one się pojawiają, a pojawiły się ostatnio i 
wykorzystaliśmy to że się że one się pojawiły, to w stosunku  Warmii Mazur i Powiśla są to 
relatywnie bardzo małe wartości tych milionów złotych w porównaniu z potrzebami  
wszystkich gmin i powiatów na terenie... znaczy gmin wiejskich i miejskich na terenie całego 
województwa. Nam zabrakło jednego punktu do tego, żeby otrzymać 5 milionów, bo to była 
maksymalna kwota dofinansowania na odcinek Lichtajny-Grabin-Grabinek. Z resztą 
dokumentację od wielu lat już mamy zrobioną, pod potrzeby tego tej alokacji środków 
robiliśmy aktualizację, ale jednego punktu nam zabrakło, żeby otrzymać, liczyć na 
otrzymanie dofinansowania. W tej chwili przestrzeni publicznej projektów na sieć kanalizacji 
jest bardzo mało, a jeżeli one się pojawiają to są stawiane określone warunki. Nie będę już 
mówił w szczegółach, ale dla przykładu ostatni projekt, który na który złożyliśmy to 
kwalifikowalna była stacja uzdatnienia wody, remont stacji uzdatniania wody w 
Pietrzwałdzie. Tam akurat w tym rejonie akurat ten projekt się kwalifikował, a jeśli chodzi o 
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obręb Górka i obręb Kajkowo to się nie kwalifikował. No po prostu jest coraz trudniej w 
pozyskiwaniu środków zewnętrznych, a sami wiemy, że z budżetu gminy nawet na stację 
uzdatniania wody w obrębie Górka w miejscowości Kajkowo 5,5 miliona no to naprawdę 
ogromny wydatek, ale ja ze swojej strony mam baczne oko na to co się pojawia w przestrzeni 
publicznej, gdzie można zdobyć chociaż w części środki finansowe na tego typu działania, 
które są istotne. Moim zdaniem przy tak ogromnej ogromnych inwestycjach w zabudowę 
mieszkaniową wielorodzinną inwestorzy powinni również zwrócić szczególną uwagę na to, 
że w ramach budowy czy zabudowy jednorodzinnej, ja tutaj przede wszystkim mam na myśli 
zabudowę wielorodzinną, wykonywali sieć kanalizacji sanitarnej i wodociągowej do naszego 
głównego przyłącza i partycypowali w kosztach. Ale to są moje na razie życzenia i mam 
nadzieję, że kiedyś tak będzie.” 
 
Przewodniczący Rady: „Dziękuję.” 
 
Pan Grzegorz Kastrau Zastępca Wójta Gminy Ostróda zaprosił na rajd rowerowy, który 
odbędzie się 31.05.2025 r. o godz. 10:00. Termin był przesunięty w związku z warunkami 
atmosferycznymi. Następnie poinformował Marszałek Województwa Warmińsko-
Mazurskiego zaprasza sołtysów na Forum Sołtysów, 3.06.2025 r. o godz.10:30 w hali Uranii 
w Olsztynie. Zainteresowani sołtysi wyjazdem swoje zgłoszenia kierują Biura Obsługi Rady 
do 26 maja.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Panu Witoldowi Bojar.  
 
Radny Pan Witold Bojar podziękował Stowarzyszeniu Zielone Lubajny za obecność na sesji i 
przypomnienie Radnym o ich obowiązkach. Druga sprawą, którą poruszył Radny Witold 
Bojar jest 19 mieszkań w Tyrowie. Chciałby zaznaczyć, że jest to 85% dofinansowania. 
Według Radnego trzeba chwalić urząd, wójta i żeby dalej w ten sposób było. Następnie 
powiedział: „byłem na odbiorze w tamtym roku i z tego co wiem te stacje uzdatniania wody 
są na bieżąco remontowane. I tak jak ja z Idzbarka przykład wszystko było wymieniane na 
nowe, także woda się poprawiła. Wiem, że są braki tak jak w Kajkowie, tak jak było 
powiedziane na Górce i trzeba cały czas inwestować. Właśnie byłem też na otwarciu 
przedszkola i dwa razy podziękowano nam. Fakt faktem z imienia nazwiska nie 
podziękowano, może to było niedopatrzenie, ale dwa razy nam jako radnym podziękowano. 
Dziękuję bardzo.” 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar w chwili obecnej poinformował, że dostał 
informację, że Wojewódzki Sąd Administracyjny wyznaczył sprawę poza kolejnością. 
Skieruje ją na posiedzenie jawne w związku z dużym prawdopodobieństwem nieważności 
decyzji Wojewody oraz Wójta. 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar oddał głos Radnej Barbarze Stabińskiej.   
 
Radna Pani Barbara Stabińska: „Szanowni Państwo, Panie Wójcie, 50 lat temu były położone 
płyty na ulicy Sportowej, dojazd do ulicy Sportowej, do Słonecznej Polany. Zaznaczam, że te 
płyty to nie położyła gmina tylko to położyły Lasy Państwowe ze względu na to, że były tam 
budowane bloki mieszkalne i żeby był łatwy dojazd. Po 50 latach wiadomo wszystko się 
zużywa, my się zużywamy, tym bardziej przedmioty martwe. Wystają grube rury 
metalowe(…)na dzień dzisiejszy na tej ulicy zostały załatane tylko dwie dziury, bo już 
dochodziło do tego, że wpadały koła od samochodów. Nic jest nie robione a Pan Wójt się 
chwali, że budowane są chodniki, że asfalt się leje. Leje się proszę państwa woda na 
Słonecznej Polanie, przez tyle lat jest nic nie robione. Po tych ulewach, które miały teraz 
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miejsce, nie zrobiłam zdjęć, ale przy następnej to zrobię pokażę, gdzie ludzie kładą worki. 
Nic nie jest robione, żadna inicjatywa nie jest podnoszona w tym kierunku, nic kompletnie, 
jest cisza. Wydaje się pieniądze na prawo i na lewo a tam, gdzie naprawdę potrzeba, żeby 
było coś zrobione nie ma.” 
 
Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Proszę bardzo.” 
 
Radny Pan Witold Bojar odniósł się do wypowiedzi Radnej Pani Barbary Stabińskiej mówiąc, 
że w wielu miejscowościach ludzie brną po kostki w błocie i to tam najpierw trzeba zrobić 
drogi, bo wielu mieszkańców chciałoby chociaż mieć położone płyty. Radny zaznaczył, że 
wszędzie powinien być wylany asfalt lub powinna być zrobiona kostka polbrukowa, ale 
trzeba pamiętać, że nie wszędzie jest doskonale, ale gmina przeznacza dużo środków na drogi 
a i tak zawsze będzie brakowało.  
 
Przewodniczący Rady: „Dziękuję. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę 
bardzo, proszę bardzo.” 
 
Sołtys sołectwa Szafranki Agnieszka Włodarczyk nawiązując do planowanej wystawy koni 
zimnokrwistych w Szafrankach zapytała, czy koła gospodyń wiejskich będą zaangażowane w 
organizacje imprezy. 
 
Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Panie wójcie.” 
 
Zastępca Wójta Pan Grzegorz Kastrau poinformował, że za organizację odpowiedzialny jest 
Wójt Gminy, który bezpośrednio rozmawiał z właścicielem tego terenu. Więc zapewne Wójt 
Gminy Ostróda będzie się komunikował i z kołami i z innymi podmiotami, którzy są 
odpowiedzialni za organizację.  
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar poinformował, że odbyły się dwie kontrole Komisji 
Rewizyjnej jedna w Zakładzie Obsługi Komunalnej, druga kontrola dotyczyła inwestycji w 
powstającej świetlicy w miejscowości Bałcyny.  
 
Radny Pan Andrzej Bartnicki „Konsultowałem to z panią prawnik, statut jasno tego nie 
precyzuje, w którym momencie to mamy zrobić także może jak będzie następna sesja to 
wprowadzimy taki punkt, żeby po prostu się do tego przygotować, tak? Kontrole zostały 
zlecone przez radę gminy komisji rewizyjnej, Komisja Rewizyjna wywiązała się z tych 
obowiązków w terminie wyznaczonym uchwałami, protokół został doręczony jeden do pana 
przewodniczącego, drugi do pana wójta. Jeżeli jest taka potrzeba to my tutaj przekażemy i do 
wszystkich radnych zostaną rozesłane te protokoły, a na najbliższej sesji po prostu 
przedstawimy wyniki.”  
 
Przewodniczący Rady Marek Husar podziękował. 
 
Radny Pan Andrzej Bartnicki nadmienił, że w poniedziałek będzie kontrola, ale termin 
zakończenia jest do 30 czerwca. 
 
Przewodniczący Rady zapytał czy państwo  ze Stowarzyszenia Zielone Lubajny mają jakieś 
pytania do Pan Artura Lewartowskiego, ponieważ przybył na sesję. 
 
Pani Lidia Nowicka zadała pytania odnośnie decyzji, która jest procedowana o warunkach 
zabudowy na budynek produkcyjny na działkach "Łukosza", następującej treści: „na której 



 

24 
 

działce budynek produkcyjny będzie usytuowany, bo dla mnie jest co najmniej zastanawiające 
to, że w planie miejscowym i prawdopodobnie to jest ta działka, która jest w planie 
miejscowym w tym projekcie planu ujęta jako działka rolna bez prawa zabudowy 
jakimikolwiek budynkami i budowlami. Więc dlaczego jest teraz taka sytuacja, że próbuje się 
przed wydaniem, przed uchwaleniem planu wydać warunki zabudowy jednak na zabudowę 
tej działki? Czy mógłby pan się do tego odnieść?” 
 
Kierownik Pan Artur Lewartowski odpowiadając poinformował, że inwestor złożył wniosek, 
a organ ma obowiązek procedowania złożonych wniosków. Natomiast jeżeli chodzi o same 
kwestie zawieszenia są one szczegółowo opisane w uzasadnieniu postanowienia urzędu 
gminy o odmowie i tam jasno wynika, że jeżeli chodzi o zawieszenie na wniosek to musiałby 
być to wniosek inwestora, nie może to być wniosek strony postępowania. Natomiast jeżeli 
chodzi o jakieś szczegółowe rzeczy to strona postępowania ma nieograniczony wgląd do 
dokumentów, może w dowolnym momencie przyjść do urzędu i zapoznać się z całością akt 
dotyczących tej sprawy. 
 
Pani Lidia Nowicka zadała pytanie czy może być tylko i wyłącznie wniosek od inwestora o 
zawieszeniu postępowania a nie od strony postępowania. 
 
 Kierownik Referatu RGP Artur Lewartowski: „Tak od inwestora.” 
 
Pani Lidia Nowicka: „Z jakiego przepisu to wynika?” 
 
Pan Artur Lewartowski poinformował, że w tej chwili nie pamięta, ale w uzasadnieniu 
wszystkie przepisy są bardzo szczegółowo podane.  
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad.21.  
Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 
 
W wyniku wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Husar zamknął 
obrady XIX Sesji Rady Gminy Ostróda o godz. 1502 . 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Zaprotokołowała: 

 Agnieszka Jakubowska 

Przewodniczący 
            Rada Gminy Ostróda 
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